
 

 

Samhällsbyggnadsnämnden  
Sammanträdesdatum 2021-02-24 

Justerare Uppdragsbestyrkande 

    

§ 35: E-petition: Hyggesfritt bruk av Gävle kommuns 
egna skogar 
Dnr 20SBN319 
 

Beslut  

Samhällsbyggnadsnämnden anser e-petitionen besvarad. 

Ärendebeskrivning 

E-petitionen ”Hyggesfritt bruk av Gävle kommuns egna skogar” inkom den 25 
september till Gävle kommun. Kommunledningskontoret har skickat förslaget till 
Samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Förslagsställaren föreslår hyggesfritt bruk av Gävle kommuns egna skogar istället 
för trakthyggesbruk. 
 
Med stöd av nyupprättad skogsbruksplan (2020) har hyggesfritt bruk påbörjats på 
ett mindre antal skogsbestånd. 
 
Att rent generellt säga att man skall arbeta helt hyggesfritt är inte möjligt eller 
önskvärt då naturgivna förutsättningar inte finns mer än på delar av 
skogsinnehavet. 
 
Vid en övergripande förändring av nuvarande skogsskötsel (trakthyggesbruk) till 
hyggesfritt på kommunens hela skogsinnehav ligger inte i linje med kommunen 
skogspolicy från 2016. 

Yrkanden 

Ordförande Daniel Olsson (S) yrkar bifall på sitt förslag till beslut att anse e-
petitionen besvarad.  

Stefan Pettersson (V) yrkar bifall till e-petitionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer sitt förslag att anse e-petitionen besvarad mot Stefan 
Petterssons (V) förslag att bifalla e-petitionen och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med ordförandens förslag.  



 

 

Samhällsbyggnadsnämnden  
Sammanträdesdatum 2021-02-24 

Justerare Uppdragsbestyrkande 

    

Reservationer 

Undertecknad reserverar mig mot Samhällsbyggnadsnämndens beslut , till förmån 
för eget bifallsyrkande till e-petitionen om hyggesfritt bruk av Gävle Kommuns 
egna skogar. 

Det finns många fördelar av att övergå till hyggesfritt skogsbruk som 
förslagsställaren på ett utmärkt sätt framfört på nämndens sammanträde. 
Hyggesfritt skogsbruk är bra för klimatet eftersom skogen absorberar mer 
koldioxid än vid trakthyggesbruk (c:a 10 %), den biologiska mångfalden under och 
över markytan bevaras och kan även utvecklas samtidigt som skogen blir mer 
tillgänglig för rekreation vilket är värdefullt i denna tid. 

Hyggesfritt skogsbruk borde enligt min mening vara det normala i fortsättningen 
för Gävle Kommun. Kan kommuner som Göteborg, Falun, Motala, Växjö, 
Södertälje, Haninge, Nybro, Linköping och Örebro så kan också Gävle Kommun ha 
hyggesfritt skogsbruk som norm. 

Förslagsställarens presentation med bilder förutsätter jag att den ingår i 
dokumentationen från denna beslutspunkt. 

Dags för mer genomtänkta åtgärder i skogsbruket eftersom växande skog är det 
enklaste, naturligaste och billigaste sättet att kompensera för klimatpåverkande 
koldioxidutsläpp. 

Stefan Pettersson (V) 

Jäv 

Ulla Westerberg (S), Rosmari Holmgren (KD) anmäler jäv. 

  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse, dnr 20SBN319-4 
 Yttrande, dnr 20SBN319-5 
 Borttagen på grund av personuppgifter., dnr 20SBN319-3 
 Delegationsbeslut, dnr 20SBN319-2 
 Remissmissiv, dnr 20SBN319-1 
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 Datum 2021-02-11 

 
 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 
 
 

Dnr 20SBN319-4 

Gävle kommun   Livsmiljö Gävle   801 84 Gävle   Besök Kyrkogatan 22 
Växel 026-17 80 00   samhallsbyggnad@gavle.se   www.gavle.se 

 
 

Tjänsteskrivelse - Hyggesfritt bruk av Gävle kommuns 
egna skogar 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser e-petitionen besvarad. 

Ärendet i korthet 
E-petitionen ”Hyggesfritt bruk av Gävle kommuns egna skogar” inkom den 25 
september till Gävle kommun. Kommunledningskontoret har skickat förslaget till 
Samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 

Förslagsställaren föreslår hyggesfritt bruk av Gävle kommuns egna skogar istället 
för trakthyggesbruk. 

Med stöd av nyupprättad skogsbruksplan (2020) har hyggesfritt bruk påbörjats 
på ett mindre antal skogsbestånd. 

Att rent generellt säga att man skall arbeta helt hyggesfritt är inte möjligt eller 
önskvärt då naturgivna förutsättningar inte finns mer än på delar av 
skogsinnehavet.  

Vid en övergripande förändring av nuvarande skogsskötsel (trakthyggesbruk) till 
hyggesfritt på kommunens hela skogsinnehav ligger inte i linje med kommunen 
skogspolicy från 2016.  

 

 

 

 

Beslutsunderlag 

E-petition 20SBN319-3 

Delegationsbeslut 20SBN319-2 

Remissmissiv 20SBN319-1 

Yttrande daterad 4 februari 2021 

Tjänsteskrivelse daterad 4 februari 2021 
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 Datum 2021-02-11 

 
 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 
 
 

Dnr 20SBN319-4 

Gävle kommun   Livsmiljö Gävle   801 84 Gävle   Besök Kyrkogatan 22 
Växel 026-17 80 00   samhallsbyggnad@gavle.se   www.gavle.se 

 
 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 

 

 

Stefan Olsson     Karl Blad 

Skogsförvaltare    Enhetschef drift- och 
     förvaltning 
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Sid 1 (1)

Yttrande  
 
Dnr 20SBN319-5 
2021-02-04 
 

      

Gävle Kommun antog år 2016 en ny Skogspolicyn som styr hur skogen skall 
skötas och vilka hänsyn som skall tas i bostadsnära, rekreation samt mer 
produktionsinriktade delar av skogsinnehavet. Skogspolicyn innehåller även 
Sociala, ekologiska samt ekonomiska mål till nytta både för kommunen och 
dess medborgare. Skogarna ingår i Kommunens markreserv för framtida 
exploatering till bostäder, verksamhetsområden samt markbyten för t.ex. 
bildande av nya Naturreservat. 
  
Att arbeta med hyggesfritt på ett mindre antal områden där de naturgivna 
förutsättningarna medger detta står inte i konflikt med skogspolicyns 
riktlinjer. Dock finns en ekonomisk aspekt där man vid nuvarande policy 
medger en fördyring av 20-30% på grund av hänsyn som tas i de olika 
zonerna (Bostadsnära, rekreationsskogar samt produktionsskogar). 
Fördyringen består dels av bostadsnära områden undantas från 
föryngringsavverkning samt att områden som avverkas i rekreationsskogar 
och produktionsskogar är betydligt mindre än inom det privat skogsbruket 
med liknade skogsinnehav. 
 
Vid framtagandet av ny skogsbruksplan (sommaren 2020) lades ett större 
fokus på naturvårdens intressen överlag och speciell kompetens fanns bland 
planläggarna för att även beakta områden där kommunen kunde bedriva 
alternativa skötselmetoder. Kommunens Driftentreprenör (Skogssällskapet) 
har även anpassat ett mindre antal föryngringar (tätare skärmställningar) 
till hyggesfritt med den nya skogsbruksplanens hjälp. 
 
 Att rent generellt säga att man skall arbeta helt hyggesfritt är inte möjligt 
eller önskvärt då naturgivna förutsättningar inte finns mer än på delar av 
skogsinnehavet. På skogsmark som är/eller kan bli aktuell för framtida 
exploateringar är hyggesfritt bara en kostnadsdrivande åtgärd till den 
slutliga omläggningen och därför olämpligt. Vid uppdatering av Skogspolicyn 
kunde förutsättningarna för alternativa skötselmetoder utredas och vägas 
mot övriga mål för kommunens skogsinnehav.  
 
 
 
 
Stefan Olsson 
Skogsförvaltare 
Drift- och förvaltning
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